

PEMBERITAHUAN PERTANYAAN DEWAN RAKYAT
MESYUARAT KETIGA, PENGGAL KETIGA
PARLIMEN KEEMPAT BELAS

PERTANYAAN : LISAN

DARIPADA : TUAN SHAHARIZUKIRNAIN BIN ABD KADIR
[SETIU]

TARIKH : 3 DISEMBER 2020 (KHAMIS)

SOALAN

TUAN SHAHARIZUKIRNAIN BIN ABD KADIR [SETIU] minta MENTERI KESIHATAN menyatakan sejauh mana aspek penguatkuasaan dijalankan bagi penjualan ubat antibiotik yang semakin berleluasa sedangkan ia tersenarai dalam Kumpulan B mengikut Akta Racun 1952 dan hanya boleh didapati dengan kebenaran doktor.

JAWAPAN

Tuan Yang di-Pertua,

1. Penjualan atau pembekalan racun kumpulan B untuk tujuan rawatan perlu mematuhi peruntukan di bawah Seksyen 21 Akta Racun 1952. Penjualan racun termasuk antibiotik di bawah kumpulan B untuk tujuan rawatan oleh ahli farmasi berlesen hanya boleh dilakukan berdasarkan preskripsi daripada pengamal perubatan berdaftar, pengamal pergigian berdaftar atau doktor veterinar seperti peruntukan di bawah Seksyen 21 Akta Racun 1952.
2. KKM melalui Bahagian Penguatkuasaan Farmasi sentiasa menjalankan pemeriksaan rutin ke atas premis-premis berlesen bagi memastikan kepatuhan pelesen-pelesen terhadap undang-undang yang dikuatkuasakan oleh Bahagian Penguatkuasaan Farmasi, KKM. Bagi premis-premis yang didapati melanggar Seksyen 21 Akta Racun 1952, tindakan susulan seperti pengeluaran surat peringatan dan amaran, pemeriksaan susulan, risikan atau operasi dan tindakan lain-lain

akan diambil berdasarkan pelanggaran yang dilakukan oleh premis tersebut.

3. Bagi tahun 2018, sebanyak **3907 pemeriksaan dijalankan** ke atas premis dengan Lesen Jenis A dan **662 tindakan susulan telah diambil** hasil penemuan pemeriksaan tersebut. Manakala bagi tahun 2019 sebanyak **4091 pemeriksaan dijalankan** ke atas premis Lesen Jenis A dan **858 tindakan susulan telah diambil**. Manakala, sehingga 31 Ogos 2020, **3209 pemeriksaan** ke atas premis Lesen Jenis A telah dijalankan dan **398 tindakan susulan** telah diambil.

4. Orang awam boleh mengemukakan laporan dan menyalurkan maklumat berkaitan penjualan racun termasuk antibiotik yang disyaki melanggar undang-undang kepada Bahagian Penguatkuasaan Farmasi atau Cawangan Penguatkuasaan Farmasi di negeri-negeri ATAU melalui talian 03-78413200 agar tindakan sewajarnya dapat diambil oleh KKM.

Sekian, terima kasih.